
 
 
 
Motie vreemd aan de orde: Fort Benoorden Spaarndam 
 
De raad van Haarlemmerliede & Spaarnwoude in haar vergadering bijeen op 26 februari 2013,  
 
Constaterende dat:  

• de besluitvorming van Fort Benoorden Spaarndam  in een impasse is geraakt volgens een 
persbericht van 19 december 2012; 

• de gemeenteraad  zich eind 2011, vooral in verband met de te verwachten 
verkeersproblematiek en de toenmalige ambitie van het gehele plan, kritisch heeft uitgelaten 
ten opzichte van de besluitvorming rondom Fort Benoorden Spaarndam en tegen het gehele 
plan heeft gestemd. 

• in onze Structuurvisie Samen naar 2035, alsmede in de Structuurvisie Noord-Holland 
2040 en de Structuurvisie van de gemeente Velsen, wordt geconstateerd dat aan de 
randen van de gemeente, weliswaar beperkt en gecontroleerd, ontwikkelingen mogen 
plaatsvinden met name op het gebied van recreatie en wonen. 
 

Overwegende dat:  
• het Fort Benoorden Spaarndam, onderdeel van de stelling van Amsterdam en staande op de 

lijst van Unesco Wereld Erfgoed, in slechte staat verkeert en snel een duurzame oplossing 
verdient, niet alleen voor de restauratie, maar ook voor het onderhoud op langere termijn. 

• de voorwaarden van het AB Recreatieschap aan een verdere ontwikkeling van het terrein in 
grote mate zijn vervuld, door veel overleg en concrete bijstellingen aan het project, te weten: 

1. De pitch- en puttbaan uit de plannen is geschrapt; 
2. Met dit plan een netto toename van de waardevolle natte natuur ontstaat, die ook 

voor een breed publiek toegankelijk wordt; 
3. Dat er een communicatietraject is opgezet met een brede vertegenwoordiging en met 

verkeerskundigen en ecologen, die vanuit kennis van zaken de plannen op technische 
haalbaarheid hebben getoetst. De suggesties zullen worden betrokken bij de verdere 
ontwikkeling en uitwerking van het plan en bij de te nemen vervolgstappen; 

4. De concrete adviezen uit de rapportages van de drie werkgroepen natuur, verkeer en 
fort en omgeving vanuit het communicatietraject , opgezet met een brede 
vertegenwoordiging, grotendeels zeer sympathiek zijn en door het bestuur kunnen 
worden overgenomen. De voorstellen dienen nader te worden uitgewerkt en 
onderzocht en getoetst op draagvlak van bewoners en ondernemers.  

5. Dat er naast een verkeersonderzoek ook een second opinion is uitgevoerd en dat 
blijkt dat verkeer op bestaande wegen niet of nauwelijks toeneemt. Zeker met 
aanvullende maatregelen die in het communicatietraject zijn geadviseerd.  

6. Het proces van de drie werkgroepen door de meerderheid van de deelnemers als 
positief, open en respectvol voor hun inbreng werd ervaren.   

7. Dat bij het niet doorgaan van dit plan de kans op restauratie van het Fort op basis 
van subsidiegelden van o.a. de provincie als zeer klein moet worden gezien, met 
verdere verpaupering als gevolg; 

8. Het Fort en omgeving bij het niet doorgaan van de plannen niet openbaar toegankelijk 
zal zijn en dat openbaarheid  zeer wenselijk is; 

9. De gebruikelijke trajecten voor vergunning verlening door de ondernemer ordentelijk 
zullen moeten worden afgewerkt waarbij nog uitgebreide toetsing plaats zal vinden.  

• de gemeenteraad van Velsen zich op 17 januari 2013 door middel van twee moties helder 
heeft uitgesproken een proactieve houding aan te nemen om verkeersproblematiek met 
betrekking tot het plan snel te willen afwikkelen, en hiervoor de omliggende gemeenten wil 
oproepen om samen met hen tot integrale oplossingen te komen.   



 
 

• Door de plannen kansen ontstaan voor het plaatselijk midden- en kleinbedrijf in en om 
onze gemeente, waardoor een bijdrage kan worden geleverd aan de noodzakelijke extra 
banen in de regio (o.a. ook voor starters op de arbeidsmarkt); 

 
 
Draagt haar vertegenwoordiger in het Algemeen Bestuur van het Recreatieschap en het College van 
B&W op: 

• In het bestuur van het Recreatieschap, een positief standpunt in te nemen ten opzichte van de 
huidige geplande ontwikkelingen rondom Fort Benoorden Spaarndam, daar de aanvankelijke 
redenen om het hiermee oneens te zijn, inmiddels zijn komen te vervallen.  

 
En verzoekt het college een afschrift van deze motie te zenden aan de raden van de overige 
deelnemende gemeenten in het bestuur van het Recreatieschap, alsmede aan de Provinciale Staten. 
 
 
 
 
Namens de VVD,      Namens het CDA, 
 
 
 
 
 
 
 
 
A.J.M. Bank       T. van Heese   
   


